
Folketingets Boligudvalg har den 17. september 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 442 (alm.del) til 
indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Grete 
Holmsgaard (SF).

Spørgsmål nr. 442:
”Anser ministeren radon i indeklimaet for at være et nationalt sundhedsproblem, ligesom den svenske 
regering, eller er det de enkelte boligejers problem?”

Svar:
Jeg har til brug for besvarelsen modtaget nedenstående udtalelse fra Erhvervs- og Byggestyrelsen, som jeg 
kan henholde mig til:

”Erhvervs- og Byggestyrelsen kan oplyse, at der i bygningsreglementet siden 1998 været krav til, at alt 
nybyggeri skal være radonsikret. Det er bygherren, der er ansvarlig for, at et nybyggeri opføres i 
overensstemmelse med bygningsreglementets bestemmelser. 

Når det gælder det eksisterende byggeri, er det den enkelte bygningsejer, der er ansvarlig for at sikre et 
sundt indeklima, herunder også at foretage eventuelle tiltag til at sænke radonindholdet i indeluften. For den 
enkelte bygningsejer findes der en række effektive løsninger, der kan nedbringe radonniveauet i indeklimaet. 
Disse løsninger koster fra nogle tusinde til 30-50.000 kr. for de mest effektive løsninger.”
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